

# Seni silat boleh pupok muhibbah antara rakyat

SAYA ada-rakam silat sa-orang yang meminati seni silat Melayu. Ia di-galakkan perkembangan - nya oleh pertubuhan? seni silat di-tanah ayer kita memandang ka-pada ramai-nya orang yang mempelajari seni silat itu.

Kemajuan-nya sung-goh menggalakkan hati saya. Tetapi, saya rasa ada baik-nya juga kita mengadakan suat-u kelas untuk mem-pelajari seni silat bangsa yang bukan Melayu seperti sauda-ra? kita dari orang? China.

Kalau kita boleh be-lajar seni memper-tahankan diri seperti judo - Tay Kwan Do dan Karate tentu kita boleh belajar seni mempertahankan diri orang? China. Saya rasa, kita boleh me-minta sa-orang guru seni silat Tiongkok mengajar kita seni ini. Dalam pada itu kita juga boleh mengalakan orang? China mempelajari seni silat Melayu.

Pertukaran penge-tahuan seperti ini, saya rasa, amat baik dalam arti-kata ia boleh menetapkan rasa muhibbah. Chara ini juga memberi kesempatan kepada kita untuk men-enak-orok suatu chorak seni-silat kebangsaan Singapura sendiri. Siapa tahu satu hari nanti kita akan berjaya.

PEMINAT SILAT,  
Lorong Maideen,  
Singapura 14.

# Mereka akan terima Bengkong

KUALA LUMPUR, 15 malam Kira? 150 orang murid Pertubuhan Silat Seni Gayong Malaysia Bahagian Negeri Selangor akan menerima bengkong? Abad ini tanda lulus ujian masing?

Bengkong? itu akan di-sampaikan oleh Pemandu Rata Selangor, Tengku Idris Shah, dalam satu istiadat di-Padang Dewan Belle Kampong Pandan di-sini mulai 3.30 petang. Satu pertunjukan silat

juga akan di-adakan. Gambat memnuokkan sa-bahagian dari murid? perempuan yang akan menerima bengkong? Silat Seni Gayong di-upacara tersebut sedang berlatih.

# Seni silat gayong di-iktiraf oleh Tentera Malaysia

Oleh MAAROF MOHAMAD NOH

SENI silat gayong Malaysia telah menempa sejarah baru hari ini apabila ia dengan rasmi-nya di-iktiraf dan di-terima menjadi salah satu dari chara mempertahankan diri dalam Angkatan Tentera Malaysia.

Serentak dengan penempatan itu sa-ramai 87 orang pelatih dari seruiruh cabang Angkatan Tentera telah di-anugerahkan bengkong? rasmi silat gayong di-Stadium Tentera, Jalan Pandang Tembak di - sini, tengah hari ini.

Hadiah dalam upacara tersebut adalah kepada ketua Kumpulan Tentera Jeneral Tan Sri Ibrahim Ismail, Ketua Turus Tentera Laut Komodor Dato K. Thanabalasngam, Ketua Turus Tentera Darat Lt. Jeneral Tan Sri Dato Ungku Nazaruddin bin Ungku Mohamad serta pegawai? tinggi yang lain. Jeneral Tan Sri Ibrahim telah menyempatkan bengkong? tersebut kepada

Sa-belum upacara penyampian bengkong? itu, sa-ramai 87 orang pelatih telah menunjukkan chara? mempertahankan diri menurut tradisi silat gayong.

## Mahaguru

Antara-nya ia ialah berabau tanpa mengabaikan kesihatan, menggunakan ilmu kesihatan pisan dan juga tonikat. Sa-laps semua pertunjukan selesai, Pengarah Latihan Tentera Dato Koi. Mohamad Daud bin Abu Bakar mengumumkan penertamaan yang bersejarah itu di-hadapan semua pegawai? dan mahaguru silat gayong

Malaysia Dato Meor Abdul Rahman. Inilah pertama kali silat seni gayong di-ajar dalam seruiruh kita, kata Dato Meor Mohamad Daud memulakan ucapan-annya.

## Tepokan

"Ada-iah tidak 'adil kira-nya seni tempatan yang di-pusakai oleh mereka moyang kita tidak di-kelekehkan," katanya dengan di-sambut oleh tepokan dari para hadirin.

Menurut-nya, pehakteh telah mementok satu jawatan? khas men-yelidek kemungkinannya menjadi seni tersebut sa-bagai satu cara mempertahankan diri dari para pasokan tentera di-dak? kama dunn.

Seni silat ini, tegas Koi Mohamad Daud, tidak jauh beza-nya dengan karate atau taekwon do. Menurut-nya, pehakteh? yang tamat itu akan di-

hantar ka-semua cabang tentera bagi melatih pe-latih? silat gayong yang baru.

Belian menerangkan sa-lajut-nya bahawa w a r a pelak-nya telah mendapat kerjasama yang rapat dari mahaguru silat gayong, Dato Meor Abdul Rahman.

"Pelatih? kita telah dilatih oleh mahaguru sendiri," kata-nya.

## Latihan

Latihan tersebut menurut Koi Mohamad Daud, di-jalan se-penoh masa.

Dari 87 orang peserta yang menerima bengkong masing? tenggahan ini, 54 dari-nya menerima bengkong merah, 23 menerima bengkong hijau dan sa-puluh orang menerima bengkong bawah pelangi putih. Sarjen Timadon dari Sekutraden Biv PUAR terpilih menjadi pelatih terbaik dan menerima bengkong merah kelas pertama.